

朝陽科技大學 099學年度第1學期教學大綱
History and Culture of Taiwan 台灣歷史與文化

當期課號	3011	Course Number	3011
授課教師	王振勳	Instructor	WANG,JVN SHINN
中文課名	台灣歷史與文化	Course Name	History and Culture of Taiwan
開課單位	校訂必修(四進)	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	臺灣由於地理位置特殊，自古以來歷史的發展便兼具海洋性與國際性的雙重性格。在明鄭與清朝是漢人移民的新天地，並經過荷、西與日本的殖民，政權更動頻仍，文化發展多元。本課程試由臺灣的歷史發展歷程中環境與人群的互動來探究台灣文化的各個面向，增進學生對於臺灣的認識。	Objectives	The content of the course includes the flow of the Taiwan's history, the change in its culture, ethnic relations, folk religion and settlement patterns socials integration. From the course, students will gain a deeper cognizance of Taiwan.
教材	自編並指定課前閱讀資料 朝陽科技大學，《台灣歷史與文化-福爾摩沙的 住民.心性.生活與記憶》，台北：華立圖書公司，2009年。	Teaching Materials	Jivn Shinn Wang & etc.(2009), Taiwan History and Culture-The Formosa' residents,character.life and memory,Taipei: Huwa Li Pub.co.
成績評量方式	期中考40%期末考40%筆記出席報告佔20%	Grading	miterm test40%, term test40%, report,attendance and notes taken 20%.
教師網頁	-		
教學內容	一、瞭解先民奮鬥開發歷程以激勵個人愛鄉愛土的情操 二、從外來政權統治施政之中比較分析對台灣的衝擊 三、認識台灣的社經變遷來充實個人工作智慧 四.認識台灣人口 宗教 民俗等活動之變遷	Syllabus	一、To understand our ancestor how to become a successful pioneer. 二、To increase the students' historical senses from different governments. 三、to promote students'analytical ability of historical events.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。